

武汉大学

2023 中国政府来华留学卓越奖学金项目

一、项目介绍

武汉大学是中华人民共和国教育部直属重点综合性大学，为国家“985 工程”和“211 工程”重点建设高校，纳入首批“双一流”高校建设。2022 年，学校在泰晤士高等教育 (THE) 世界大学排名中位列第 157 位，软科世界大学学术排名 (ARWU) 中位列 101-150 位，国际教育研究机构 QS 世界大学排名中位列第 194 位。

2023 年，为进一步为培养具有广阔国际视野、优秀综合素质、卓越领导能力和跨文化背景的全球治理人才，武汉大学以自身丰富的教育资源，优质的学科环境，打造并启动**测绘科学与技术、电子信息、国际商务**三个全英文授课硕士专业，纳入中国政府来华留学卓越奖学金项目。

二、专业与学制

奖学金申请者可以根据自身专业背景，在以下三个全英文项目中进行选择：

培养单位	项目名称
测绘遥感信息工程国家重点实验室	测绘科学与技术
计算机学院	电子信息（软件工程方向）
经济与管理学院	国际商务

学制 2 年，采取“1+1”模式。学生第一年在武汉大学学习，第二年回国线上学习，修满学分，完成学位论文和答辩后获得学位证书。

三、奖学金资助额度

- 免学费
- 免费住宿单人间
- 提供奖学金生活费
- 提供一次性安置费及中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险
- 提供来华参加课程学习及返校进行论文答辩的往返国际机票（经济舱）

四、申请资格

本项目主要招收已具备相关专业工作经验的申请者：

1. 非中华人民共和国国籍，年龄不超过 45 周岁，身心健康。
2. 具有本科及以上学历，有三年及以上工作经历；具有与所申请项目相关专业学习或工作背景者优先。

3. 申请者须为以下四类人员之一：

- ①所在国政府部门处级（或相应级别）及以上的公职人员；
- ②机构和企业等单位高级管理人员；
- ③高校和科研机构行政管理人员；

④有国际组织任职或实习相关经历人员。

五、申请方式

1. 申请人应于 2023 年 4 月 10 日前登录武汉大学来华留学生在线申请管理系统 <http://admission.whu.edu.cn> 进行申请并提交申请材料扫描件，备注申请项目为“中国政府奖学金”。面试获得预录取证明后；于 2023 年 4 月 30 日前登录“中国政府奖学金来华留学管理信息系统” <https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login> 进行网上报名。

2. 申请人在基金委网报时奖学金类型选择“Type A”，受理机构代码为：1563，申报项目为“中国政府来华留学卓越奖学金项目”。

六、申请材料

- 护照首页。护照有效期应晚于 2023 年 12 月。
- 经公证的最高学历学位证明。
- 本科阶段成绩单。可以是中文或英文，如果原始件不是以上两种语言，须翻译成英文并公证。
- 语言能力证明。英语水平需达 TOEFL80+，TOEFL Essential8+或 IELTS6.0+。母语为英语或上一学历使用英语授课的申请者，经认定，可免除提供 TOEFL、IELTS 成绩。
- 工作职位及经历证明。由当前雇主提供的能证明申请人职位及工作经历的文件。
- 个人陈述及研究计划。需包括以往学习及就业经历，并提供研究计划，英文书写，800 字以上。
- 两封推荐信。可以来自两位教授或副教授，或来自申请人工作领域专家。推荐人签字并附联系电话及 Email，英文书写。
- 6 个月内的《外国人体格检查表》。
- 6 个月内无犯罪记录证明。

注意：通过系统上传的材料须清晰、真实、有效。建议申请人使用专业设备扫描需提交的有关文件，因材料不清晰或无法可识别造成的后果由申请人承担。

七、联系方式

武汉大学国际教育学院招生办公室

中国湖北省武汉市

电子邮箱：admissions@whu.edu.cn

电话：086-27-68753912

网址：admission.whu.edu.cn

武汉大学测绘遥感信息工程国家重点实验室

联系人：石老师

电子邮件：igeo@whu.edu.cn

电话：027-68778229 or 027-68778525

武汉大学计算机学院

联系人：孙老师，

电子邮箱：28420256@qq.com

电话：027-68775833

武汉大学经济与管理学院

联系人：黄老师

电子邮箱：whuemsieo@126.com

电话：027-69752309

Wuhan University

Chinese Government Youth of Excellence Scheme Scholarship Programs for Studying in China (2023)

1. Wuhan University

Wuhan University is a key comprehensive university under the Ministry of Education of the People's Republic of China. It is a participant university of the "985" project and "211 Project" in China and also one of the first universities approved under the national "Double First Class" initiative.

In 2023, the University ranked 157 in the Thames Higher Education (THE) World University Ranking, 101-150 in the Soft Science World University Academic Ranking (ARWU), and 194 in the QS World University Ranking, an international education research institution.

In 2023 Wuhan University has launched three **English-taught master programs** in **Geospatial Information Science, Electronic Information, and International Business**, which have been included in the Chinese Government Youth of Excellence Scheme Scholarship Programs for Studying in China.

2. Majors and Duration

Scholarship applicants can choose among the following three programs according to their professional background:

Agency/School	Majors
The State Key Laboratory of Surveying, Mapping, and Remote Sensing Information Engineering	Geospatial Information Science
School of Computer Science	Electronic Information (Software Engineering)
School of Economics and Management	International Business

Duration of studies: Two years (“1+1” Mode)

Teaching language: English

First academic year: full-time course study, research work and preparation for thesis writing at Wuhan University

Second academic year: thesis writing based on their working experiences in the students' home countries.

Students will be awarded Master's degrees when obtain the required credits and complete the thesis and defense.

3. Scholarship

- Free tuition
- Free single Room
- Provide living allowance

- Provide one-time resettlement fee and comprehensive medical insurance for international students studying in China on a Chinese government scholarship
- Provide round-trip international air ticket for attending courses and thesis defense in China

4. Eligibility

This program mainly recruits applicants who have relevant professional work experiences:

- Applicants should be a citizen of a country other than the PRC under the age of 45 when applying and be in good health mentally and physically.
- Bachelor degree or above, with at least 3 years' work experience. Those with related education or working background will be preferred.
- Applicants must be one of the following four types of personnel:
 - ① Public officials at division level (or corresponding level) and above in the government of the host country;
 - ② Senior management staff of institutions and enterprises;
 - ③ Administrative staff of colleges and universities;
 - ④ Those with work experience or internship in International Organizations.

5. How to Apply

- Applicants should log in to the online application management system for international students of Wuhan University at <http://admission.whu.edu.cn> to apply and submit scanned copies of the application materials before April 10, 2023. Note that the application item is "Chinese Government Scholarship". After obtaining the pre-admission letter in the interview, log in to CSC Information System at <https://studyinchina.csc.edu.cn/#/login> before April 30, 2023, for online registration.
- Applicants should select "Type A" for the scholarship type when applying online through the CSC online application system, and the Agency Number is: 1563. The application program is "Chinese Government Youth of Excellence Scheme Scholarship Programs for Studying in China."

6. Documents for application

- Photocopy of the passport biographical page. The validity of the passport should not be earlier than January 2024.
- Notarized certificate of highest academic achievement. Documents in languages other than Chinese or English must be attached with notarized Chinese or English translations.
- Academic transcripts. Copies of academic records from the first to the last semester during the undergraduate. They can be in Chinese or English but must be accompanied by notarized English translations if they are in foreign languages other than English.
- Proof of language proficiency. Applicants shall hold a TOEFL 80+, TOEFL Essential 8+ or IELTS 6.0+ certificate. Applicants whose mother tongue is English or have previous degrees in English can be exempted from this requirement.
- Certificate of employment or proof of work experience. Documents issued by the current

employer which can prove the applicants' position and working experiences.

- Personal statement. It should include previous study and employment experiences and reach proposal in WHU, all in English no less than 800 words.
- Two letters of recommendation. They can be either from professors or associate professors, or from experts in the applicants working field, with the recommender's signature, E-mail & Telephone.
- A photocopy of the Foreigner Physical Examination Form valid for 6 months.
- Non-criminal record report issued within 6 months prior to the submission date of the application.

Notes: Uploaded supporting documents must be clear, authentic and valid. Applicants are recommended to use a professional device to scan the relevant documents. Applicants shall bear the consequences caused by unclear or unidentifiable uploaded materials.

7. Contact

Admission Office, School of International Education, WHU

Wuhan, Hubei Province 430072, P.R. China

E-mail: admissions@whu.edu.cn (Applicants Only)

Tel: 0086-27-68753912

Web: admission.whu.edu.cn

The State Key Laboratory of Surveying, Mapping, and Remote Sensing Information Engineering, WHU

Contact Person: Miss Shi

E-mail: igeo@whu.edu.cn

Tel: 027-68778229 or 027-68778525

Computer Science School, WHU

Contact Person: Miss Sun

E-mail: 28420256@qq.com

Tel: 027-68775833

School of Economics and Management, WHU

Contact Person: Miss Huang

E-mail: whuemsieo@126.com

Tel: 027- 69752309